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Protokół  

Nr XXXVIII/2018 

XXXVIII sesji 

Sejmiku Województwa  

Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 26 czerwca 2018 r. 

 

Miejsce posiedzenia: Sala Sesyjna Sejmiku 

Początek posiedzenia: 11:05 

Spośród 30 radnych obecnych było: 28 radnych 

Zakończenie posiedzenia 26.06.2018 r., godz. 13:55 

 

 

1. Otwarcie obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki odczytał treść upoważnienia wydanego 

przez Przewodniczącego Sejmiku, p. Jana Bobka: na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 5 

czerwca 1998 r o samorządzie województwa oraz § 21 ust. 3 Statutu Województwa Warmińsko-

Mazurskiego upoważniam Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Pana Juliana Osieckiego do zastępowania mnie w pełnym zakresie w czasie mojej nieobecności  

w dniach od 13 czerwca 2018 r. do 5 lipca 2018 r. następnie otworzył sesję i powitał serdecznie 

radnych województwa, zarząd województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz 

pracowników Urzędu Marszałkowskiego. Kolejno stwierdził prawomocność obrad. 

 

Załącznik nr 1, 2 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że jednym  

z najcenniejszych skarbów Warmii i Mazur jest żywność, naturalna i wysokiej jakości. Nadmienił, 

że, aby docenić jej jakość potrzebny jest zdolny szef kuchni. Dodał, że w regionie takich nie 

brakuje i ich grono stale się poszerza. Podkreślił, że dużą rolę odgrywa popularność kulinarnych 

programów telewizyjnych. Nadmienił, że dzięki jednemu z nich uczeń Szkoły Podstawowej  

w Olsztynie został zwycięzcą. 

 

 Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poprosił Pana Marszałka o wręczenie 

nagrody. 

 

Marszałek Województwa wręczył nagrodę i życzył dalszych sukcesów.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poprosił o zabranie głosu zwycięzcę 

programu telewizyjnego oraz rodziców.  

 

Ojciec finalisty podziękował za wyróżnienie i powiedział m.in., że liczą na to, że dzięki 

wygranemu programowi  region województwa warmińsko-mazurskiego zaistnieje w kraju. 

Podkreślił, że żywność w regionie jest jedną z najlepszych i będą się ją starali wykorzystać  

w dalszej pracy.  
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Radna Teresa Krajewska zapytała, jakie menu zostało przygotowane przez chłopca podczas 

finałowego odcinka.  

 

Finalista kulinarnego programu telewizyjnego powiedział m.in., jakie menu przygotował  

w finałowym odcinku.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki podziękował za zabranie głosu i złożył 

gratulacje. 

 

2.  Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, iż w trybie pilnym 

wpłynęły następujące projekty uchwał: 

 w sprawie pozbawienia kategorii drogi wojewódzkiej bez numeru na terenie miasta i gminy 

Olsztynek - punkt 17 porządku obrad; 

 w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego przez Panią M.A.M. 

do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr XXIV/465/08 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. w sprawie „Podziału 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody łowieckie” - punkt 20 porządku obrad; 

 w sprawie udzielenia Powiatowi Węgorzewskiemu pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej na dofinansowanie w 2018 r. inwestycji „Wyższy standard edukacji – lepsza jakość 

życia lokalnych społeczności – rozbudowa infrastruktury kształcenia zawodowego  

w Powiecie Węgorzewskim”, „Dostosowanie internatów Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz poprawa bezpieczeństwa 

obiektów” -  punkt 22 porządku obrad. 

Ponadto poinformował, iż Przewodniczący Sejmiku,  p. Jan Bobek działając zgodnie z § 5 

ust. 3 lit. h oraz §  39 ust. 5 Regulaminu Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego wystąpił 

z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

wynagrodzenia Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego i projekt uchwały został 

umieszczony w punkcie 25 porządku obrad. Nadmienił, że wpłynęły autopoprawki do projektów 

uchwał w sprawie: 

 przystąpienia Województwa Warmińsko-Mazurskiego do stowarzyszenia o nazwie Federacja 

Europarc; 

 zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 

2018-2039; 

 zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2018 rok. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki dodał, że materiały zostały przekazane 

radnym drogą elektroniczną. Następnie zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. W związku  

z brakiem uwag i wnioskiem o dołączenie do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

wynagrodzenia Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego, poddał porządek obrad pod 

głosowanie. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało – 27 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się – 0. 

 

Porządek obrad po przegłosowaniu przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między posiedzeniami 

Sesji. 
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4. Interpelacje i zapytania. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok – referujący: p. Gustaw Marek 

Brzezin, Marszałek Województwa. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

7. Rozpatrzenie Informacji o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 w roku 2017 – referujący:  

p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

8. Rozpatrzenie Informacji o realizacji Kontraktu Terytorialnego dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w roku 2017 – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek 

Województwa. 

9. Rozpatrzenie Informacji o działaniach ZDW na rzecz poprawy bezpieczeństwa ruchu 

drogowego – referujący: p. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu Województwa. 

10. Rozpatrzenie Sprawozdania z działalności oddziałów i poradni onkologicznych 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji z Warmińsko-Mazurskim Centrum Onkologii  

w Olsztynie za rok 2017 – referujący: p. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu Województwa. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonego przez Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego dokumentu pn. "Ocena zasobów pomocy społecznej 

województwa warmińsko-mazurskiego za 2017 rok" – referująca: p. Wioletta Śląska – 

Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

12.  Podjęcie uchwały w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji „Wojewódzkiego   

Programu   Przeciwdziałania   Narkomanii   w  Województwie Warmińsko-Mazurskim 

na lata 2013-2017“– referująca: p. Wioletta Śląska – Zyśk, Wicemarszałek Województwa. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej czternastu gminom  

w województwie warmińsko-mazurskim w formie dotacji celowych z przeznaczeniem na 

realizację zadań własnych gmin związanych z organizowaniem i świadczeniem usług 

opiekuńczych w formie teleopieki w 2018 roku – referująca: p. Wioletta Śląska – Zyśk, 

Wicemarszałek Województwa. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gołdapskiemu na 

wypłatę odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa przez Powiat w związku 

z realizacją projektu "Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej - województwo warmińsko-

mazurskie" PO RPW 2007-2013 – referujący: p. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu 

Województwa. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji 

celowej na realizację zadań własnych gmin - przedsięwzięć inwestycyjnych w ramach 

konkursu pn.: "Małe Granty Sołeckie Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego" w 2018 roku   – referująca:  p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu 

Województwa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Województwa Warmińsko-Mazurskiego do 

stowarzyszenia o nazwie Federacja Europarc – referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek 

Zarządu Województwa. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi 

wojewódzkiej bez numeru na terenie miasta i gminy Olsztynek – referujący:  

p. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu Województwa. 

18.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia Aktualizacji „Programu ochrony środowiska 

przed hałasem dla terenów poza aglomeracjami, położonych wzdłuż dróg krajowych oraz 

wojewódzkich na terenie województwa warmińsko-mazurskiego o obciążeniu ponad 3 

mln pojazdów rocznie, których eksploatacja spowodowała negatywne oddziaływanie 

akustyczne w wyniku przekroczenia dopuszczalnych poziomów hałasu określonych 
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wskaźnikami LDWN i LN“ określonego uchwałą Nr III/42/14 Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. - w zakresie dróg wojewódzkich – 

referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wyników przeglądu zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym zawartych w raporcie o stanie zagospodarowania przestrzennego 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego oraz oceny realizacji inwestycji celu 

publicznego o znaczeniu ponadlokalnym – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek 

Województwa. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

przez Panią M. A. M. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr 

XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. 

w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody łowieckie” –

referująca: p. Sylwia Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego  

w Elblągu  – referujący: p. Marcin Kuchciński, Członek Zarządu Województwa. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Węgorzewskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2018 r. inwestycji „Wyższy standard 

edukacji – lepsza jakość życia lokalnych społeczności – rozbudowa infrastruktury 

kształcenia zawodowego w Powiecie Węgorzewskim”, „Dostosowanie internatów 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz 

poprawa bezpieczeństwa obiektów” – referująca: p. Wioletta Śląska – Zyśk, Wicemarszałek 

Województwa. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Gminie Piecki w drodze 

darowizny, nieruchomości stanowiącej własność Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 

oznaczonej numerami geodezyjnymi 70/2 o pow. 0,0068 ha, 70/3 o pow. 0,0035 ha, 70/4 o 

pow. 0,0016 ha, w obrębie Krutyń, Gmina Piecki, dla której Sąd Rejonowy w Mrągowie 

IV Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą Nr OL1M/00008338/5, w celu 

realizacji celu publicznego polegającego na przebudowie istniejącej drogi gminnej Krutyń 

- Gałkowo oraz budowie sieci kanalizacji deszczowej – referujący: p. Marcin Kuchciński, 

Członek Zarządu Województwa. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie projektu zmiany Statutu Województwa Warmińsko-

Mazurskiego – referujący: p. Jan Bobek, Przewodniczący Sejmiku Województwa. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Marszałka 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego.– referujący: p. Jan Bobek, Przewodniczący 

Sejmiku Województwa. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2018-2039 – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, 

Marszałek Województwa. 

27. Podjęcie w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2018 

rok – referujący: p. Gustaw Marek Brzezin, Marszałek Województwa. 

28. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  

29. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

30. Wnioski i oświadczenia radnych. 

31. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII Sesji Sejmiku z dnia 29.05.2018 r. 

32. Sprawy różne. 

33. Zamknięcie Sesji. 
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3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między posiedzeniami 

sesji. 

 

     Załącznik nr 3 

 

Ponieważ nie było uwag, Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zamknął punkt.  

 

4. Interpelacje i zapytania. 

 

Nie wniesiono. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok. 

 

Załącznik nr 4 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poprosił Marszałka Województwa  

o zabranie głosu.  

 

Marszałek Województwa powiedział m.in., że zgodnie z ustawą o finansach publicznych 

Zarząd Województwa przekazał  Radnym oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdanie  

z wykonania budżetu wraz z rocznym sprawozdaniem finansowym. Sprawozdanie finansowe 

poddane było szczegółowemu badaniu przez biegłego rewidenta wskazanego do wykonania tych 

czynności w wyniku wyboru najkorzystniejszej z przedłożonych ofert. Przedmiotami badania przez 

biegłego rewidenta były: bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego 

Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, łączny bilans jednostek budżetowych 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego, łączny rachunek zysków i strat oraz łączne zestawienie 

zmian funduszu Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Zgodnie z opinią biegłego rewidenta 

sprawozdanie finansowe przedstawiło rzetelnie i jasno informacje istotne dla oceny sytuacji 

majątkowej Województwa oraz jego wyniku finansowego i stanu funduszu. Sporządzone zostało 

zgodnie z wymagającymi zastosowania zasadami rachunkowości oraz na podstawie prawidłowo 

prowadzonych ksiąg rachunkowych, jest zgodne, co do formy i treści z obowiązującymi przepisami 

prawa i postanowieniami statutu województwa. Nadmienił, że Radnym została przesłana opinia 

potwierdzająca zgodność wszystkich opracowań sprawozdawczych z ustawą o finansach 

publicznych, ustawą o rachunkowości oraz z dokumentacją źródłową znajdującą się w jednostkach 

organizacyjnych Samorządu Województwa. Dodał, że zamknięcie roku takim sprawozdaniem 

wymagało uprzedniego sporządzenia i przyjęcia budżetu.  

Marszałek Województwa poinformował, że wraz z budżetem na 2017 rok uchwalona została 

Wieloletnia Prognoza Finansowa Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 2017 – 2039, 

przedstawiająca perspektywy finansowe Województwa w kolejnych latach oraz przedsięwzięcia 

wieloletnie wraz z nakładami finansowymi w poszczególnych latach, realizowane przez jednostki 

organizacyjne Samorządu Województwa. Na skutek korekt budżetu oraz zakończenia 

zaplanowanych projektów lub rozpoczęcia nowych Wieloletnia Prognoza Finansowa w ciągu roku 

budżetowego również ulegała korektom. W przedłożonym sprawozdaniu przedstawiono wykaz 

programów wieloletnich Województwa Warmińsko – Mazurskiego i ich stopień zaawansowania od 

początku okresu realizacji do dnia 31 grudnia 2017 r.  Ponadto w budżecie na 2017 rok założono 

zmniejszenie do niezbędnego minimum zadań inwestycyjnych rocznych oraz nie wprowadzanie 

nowych zadań, które zwiększają wydatki z budżetu, w stosunku do wcześniej przyjętej prognozy 

finansowej. Ograniczenie to dotyczyło zwłaszcza zadań finansowanych bez udziału środków 

unijnych oraz nowych zadań wieloletnich. Założono także nie wprowadzanie nowych wieloletnich 

zadań majątkowych, które nie mają pokrycia w źródłach dochodów. Podstawowym priorytetem 
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projektu budżetu na 2017 rok była bowiem pełna realizacja inwestycji ujętych w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej współfinansowanych ze środków unijnych. W związku z tym do budżetu na 

2017 rok wprowadzane były środki na dofinansowanie tylko tych nowych projektów, które miały 

promesę dotacji. Ostatecznie w 2017 roku w stopniu niepełnym wykorzystane zostały środki 

zaplanowane na inwestycje, jednak żadne z zadań nie zostało zdjęte z planu, lecz ich realizacja 

przeniesiona została na rok 2018. Podkreślił, że szczegółowe dane na temat realizacji budżetu za 

2017 rok zawiera sprawozdanie, które zostało przedłożono w ustawowym terminie, tj. do dnia 31 

marca 2017 r. Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz Sejmikowi Województwa. Następnie omówił 

m.in. plan dochodów i wydatków. Zwrócił uwagę na uzyskanie nadwyżki operacyjnej, co wynikało 

z oszczędności w wydatkach bieżących i dało możliwość przeznaczenia dodatkowych środków na 

finansowanie inwestycji. Omówił jak wygląda kwestia zobowiązań kredytowych. Przedstawił m.in. 

wielkość wydatków.  

Marszałek Województwa przedstawiając sprawozdanie z realizacji budżetu za rok 2017 

podkreślił, że Zarząd Województwa w roku ubiegłym, podobnie jak w latach wcześniejszych, 

przykładał dużą wagę do angażowania w realizację zadań własnych Województwa podmiotów 

niezaliczanych do sektora finansów publicznych, ale także  Samorząd Województwa udzielał 

pomocy finansowej innym samorządom.  Przedstawił na co zostały przeznaczone środki m.in.  

z zaplanowanej rezerwy ogólnej. Dodał, że w budżecie na 2017 rok zaplanowano także rezerwy 

celowe na zimowe utrzymanie dróg wojewódzkich oraz zabezpieczenie środków na wkład własny 

do projektu realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020 przez Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych  

w Olsztynie. Podkreślił, że  rezerwy te wykorzystane zostały w całości zgodnie z przeznaczeniem. 

Rezerwa ogólna również rozdysponowana została w 100 % z przeznaczeniem m. in. na: 

zwiększenie dotacji dla samorządowych instytucji kultury na realizację dodatkowych zadań, 

zabezpieczenie dodatkowych środków na odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, 

zabezpieczenie środków na wykup akcji od akcjonariuszy Spółki Warmińsko-Mazurska Agencja 

Rozwoju Regionalnego S.A. z siedzibą w Olsztynie, zabezpieczenie środków na działania 

promocyjne o charakterze ponadregionalnym Wschodniego Szlaku Rowerowego oraz udzielenie 

pomocy finansowej w formie dotacji dla Powiatu Lidzbarskiego oraz Gmin: Lidzbark Warmiński, 

Ruciane Nida i Łukta. Dodał również, że Samorząd Województwa zapewniał poręczenia kredytów 

jednostkom.  

Marszałek Województwa podkreślił, że realizacja wydatków od strony zabezpieczenia 

finansowego w 2017 roku nie napotkała na żadne trudności. Wszystkie przelewy pieniężne 

realizowane były płynnie i terminowo, łącznie ze spłatą rat zadłużenia, w związku, z czym nie 

wystąpiły zawinione odsetki karne. Wszystkie nadwyżki środków pieniężnych były systematycznie 

lokowane na rachunkach w tych bankach, które proponowały najkorzystniejsze oprocentowanie. 

Odniósł się   do dobrej współpracy ze Spółką Przewozy Regionalne świadczącą usługi w zakresie 

wojewódzkich i międzywojewódzkich kolejowych przewozów pasażerskich. Poinformował, że 

wraz ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Zarząd przekazał  Radnym oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdanie roczne  

z wykonania planów finansowych osób prawnych, dla których Samorząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego jest organem założycielskim, a do których zalicza się 14 samodzielnych 

publicznych zakładów opieki zdrowotnej, 12 samorządowych instytucji kultury oraz Wojewódzkie 

Ośrodki Ruchu Drogowego w Olsztynie i Elblągu. Podkreślił dobre wyniki finansowe 

wojewódzkich zakładów opieki zdrowotnej, które pozytywnie wyróżniają się na tle swoich 

odpowiedników w innych województwach. Dodał, że spośród 14 wojewódzkich jednostek zdrowia 

aż 13 zamknęło rok 2017 dodatnimi wynikami finansowymi. Należały do nich: Wojewódzki Szpital 

Specjalistyczny w Olsztynie, Wojewódzki Szpital Zespolony w Elblągu, Wojewódzki 

Specjalistyczny Szpital Dziecięcy w Olsztynie, Samodzielny Publiczny Zespół Gruźlicy i Chorób 

Płuc w Olsztynie,  Wojewódzki Zespół Lecznictwa Psychiatrycznego w Olsztynie, Specjalistyczny 

Psychiatryczny Zakład Opieki Zdrowotnej we Fromborku , Szpital Psychiatryczny Specjalistyczny 

Psychiatryczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Węgorzewie, Wojewódzki Szpital Rehabilitacyjny  
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w Górowie Iławeckim, Wojewódzki Szpital Rehabilitacyjny dla Dzieci w Ameryce, Ośrodek 

Rehabilitacji Uzależnionych „Doren” w Różewcu, Zakład Pielęgnacyjno-Opiekuńczy w Reszlu, 

Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego w Olsztynie, Wojewódzki Ośrodek Medycyny Pracy 

w Olsztynie. Powiedział m.in., że spośród 12 samorządowych instytucji kultury dodatni wynik 

finansowy na koniec 2017 roku zanotowało 7 jednostek, zaś pozostałych 5 instytucji kultury 

zakończyło ubiegły rok wynikiem ujemnym.  Poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa  

w Olsztynie wydała pozytywne opinie zarówno o informacji półrocznej z przebiegu wykonania 

budżetu, jak i sprawozdaniu rocznym z realizacji budżetu za 2017 rok.  

Marszałek Województwa podziękował radnym, pracownikom oraz podległym jednostkom 

za realizację budżetu i następnie poprosił o udzielenie absolutorium dla Zarządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki podziękował za przedstawioną informację 

i poprosił p. Eugeniusza Kocha Wiceprzewodniczącego Sejmiku o przedstawienie uchwały 

Regionalnej Izby Obrachunkowej  w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Eugeniusz Koch przedstawił  treść uchwały Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 11 maja 2018 r.: Skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie: Janusz Facon, Joanna Godzwon, Bogdan Gaber opiniuje pozytywnie 

przedłożone przez Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskie sprawozdanie z wykonania budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok.  

 

Załącznik nr 5 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że radni otrzymali uchwałę 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki przedstawił projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 

2017 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 

2017 rok, następnie poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 

przedłożone sprawozdania. 

Załącznik nr 6  

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 5, wstrzymało się – 0. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej, p. Marcina Kulaska o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego za rok 2017. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, p. Marcin Kulasek poinformował, że Komisja 

Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 4 czerwca 2018 r. dokonała analizy i oceny sprawozdania z 

wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok, sprawozdania 

finansowego Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok, opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  
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w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego oraz opinii z badania sprawozdania finansowego. Dodał, że  

z przedłożonego przez Zarząd Województwa sprawozdania wynika, że zrealizowane dochody 

Województwa stanowią  84,9 % planu. Wydatki wykonane osiągnęły wskaźnik realizacji  

w wysokości 79,5 % planu. Środki przewidziane na realizację wydatków bieżących wykonano na 

poziomie 89,2 % planu. Wydatki majątkowe zrealizowano w 56,7 %,w tym wydatki na inwestycje 

wykonano na poziomie 49,9 % planu, zaś wykonanie wydatków na inwestycje drogowe 

ukształtowało się na poziomie 53,7% planu. Zwrócił uwagę m.in. na zmniejszenie deficytu, na co 

wpływ miało mniejsze wykonanie wydatków na inwestycje drogowe. Odniósł się również do 

nadwyżki operacyjnej, która jest ważnym elementem ocen kondycji samorządów. Wyjaśnił, że 

uzyskanie nadwyżki wynikało z oszczędności w wydatkach bieżących i dało możliwość 

przeznaczenia dodatkowych środków na finansowanie inwestycji. Poruszył m.in. kwestię związaną 

z podatkiem CIT i podkreślił, że  pomimo niższych dochodów wszystkie zaplanowane wydatki 

bieżące zostały zrealizowane. Dodał, że część zadań z przyczyn obiektywnych została przesunięta 

do realizacji na rok 2018 i lata kolejne. W niewielkim stopniu wykorzystane zostały środki 

zaplanowane na inwestycje, jednak żadne z zadań nie zostało zdjęte z planu, lecz ich realizacja 

przeniesiona została na rok 2018. Powiedział m.in., że z końcem roku 2017 zlikwidowane zostały 

dwie jednostki budżetowe podległe Samorządowi Województwa, czyli Zarządy Melioracji 

Urządzeń Wodnych w Olsztynie i Elblągu, co miało znaczący wpływ nie tylko na szereg czynności 

organizacyjnych z tym związanych, ale również na przekazanie zadań, a co za tym idzie mniejsze 

dochody i wydatki w tej części budżetu planowanego na 2018 rok. Nadmienił, że w 2017 r. znaczne 

środki przeznaczone zostały na funkcjonowanie i rozbudowę regionalnego portu lotniczego oraz 

rozwój sieci połączeń lotniczych. Zwrócił uwagę m.in. na dobrą sytuację wojewódzkich zakładów 

opieki zdrowotnej, którą przedstawił Marszałek Województwa.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, p. Marcin Kulasek poinformował, że po 

rozpatrzeniu sprawozdania finansowego Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2017 r., 

sprawozdania z wykonania budżetu Województwa Warmińsko – Mazurskiego za 2017 r., 

informacji o stanie mienia Województwa Warmińsko – Mazurskiego, opinii Biegłego Rewidenta 

oraz pozytywnej opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  

o sprawozdaniu  z wykonania budżetu  Komisja Rewizyjna Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego zawnioskowała o udzielenie absolutorium dla Zarządu Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki  poprosił p. Eugeniusza Kocha 

Wiceprzewodniczącego Sejmiku o przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej   

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Eugeniusz Koch przedstawił  treść uchwały Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie z 6 czerwca 2018 roku: Skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie: Janusz Facon, Joanna Godzwon, Bogdan Gaber pozytywnie opiniuje 

wniosek Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi za rok 2017.  

 

 

Załącznik nr 7 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki przedstawił projekt uchwały  

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego,  następnie 

poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 8 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki otworzył dyskusję i poprosił 

przedstawicieli Klubów o wystąpienie.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości, p. Patryk Kozłowski  

poinformował, że Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości przeanalizował sprawozdanie roczne  

z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok  oraz zapoznał się  

z pozytywną opinią Biegłego Rewidenta i Regionalnej Izby Obrachunkowej. Podkreślił, że  

całoroczna praca Zarządu to nie tylko dbanie o prawidłowe zapisy budżetu, ale podstawowym 

przedmiotem działalności Samorządu wynikającym z obowiązujących aktów prawnych oraz Statutu 

jest zaspakajanie zbiorowych potrzeb regionalnej wspólnoty samorządowej oraz kreowanie 

warunków pełnego uczestnictwa mieszkańców w życiu wspólnoty.  Dodał, że jako Klub mają 

zastrzeżenia do tego, czy podstawowe potrzeby mieszkańców są realizowane i zaspakajane. Zwrócił 

uwagę m.in. na niskie wykonanie dochodów województwa oraz  niskie wykonanie wydatków. 

Odniósł się do poszczególnych działów i podkreślił, że poziom ich realizacji jest na niskim 

poziomie.  Zdaniem Klubu realizacja budżetu powinna wykazywać wskaźniki na poziomie 95 %. 

Zwrócił również uwagę na opóźnienie we wdrażaniu Regionalnego Programu Operacyjnego. 

Następnie odniósł się do kwestii realizacji internetu szerokopasmowego i dodał, że generuje ona 

ogromne koszty.  Poruszył również kwestię nieodprowadzanego podatku VAT przez Muzeum 

Warmii i Mazur. Poinformował, że Klub Prawa i Sprawiedliwości nie będzie głosował za 

udzieleniem absolutorium dla Zarządu Województwa.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych  Platformy Obywatelskiej, p. Bernadeta Hordejuk  

odniosła się do wypowiedzi Przewodniczącego Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości,  

p. Patryka Kozłowskiego i zwróciła m.in. uwagę na to, iż  w swojej wypowiedzi radny zaznaczył, 

że budżet matematycznie się zgadza i zapytała dlaczego w związku z tym głosują przeciw. Zwróciła 

uwagę, że wszystkie opinie są pozytywne i wykonanie budżetu stanowi realizację zapisów. 

Nadmieniła, że w ciągu roku głosowane były zmiany w budżecie i nie przy wszystkich zmianach 

Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości wstrzymywał się lub był przeciw. Zaznaczyła, że radny 

poruszył kwestię dochodów, na które składają się m.in. subwencje, dotacje i  dochody własne, które 

są z podatku PIT i CIT. Dodała, że Zarząd Województwa nie ma wpływu na wysokość dochodów.  

Powiedziała m.in., że budżet jest wykonany prawidłowo i poinformowała, że Klub Platformy 

Obywatelskiej będzie głosował za udzieleniem absolutorium Zarządowi.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego, p. Edward 

Adamczyk powiedział m.in., że Marszałek Województwa przedstawił sprawozdanie roczne  

z wykonania budżetu województwa za rok 2017, które każdy z radnych  otrzymał. Zwrócił uwagę, 

że na wielkość dochodów nie zawsze ma się wpływ. Odniósł się do kwestii deficytu  

i zaznaczył, że inwestycje drogowe zostały wykonane  w mniejszym zakresie, ale istotne jest to, że 

żadna z inwestycji planowanych nie została wykreślona i przeszła  na rok 2018.  Poinformował, że  

Klub Radnych PSL będzie głosował za udzieleniem absolutorium dla Zarządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego.  

 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, o przejściu do drugiego 

czytania projektu  uchwały w sprawie absolutorium, a  następnie poddał treść uchwały pod 

głosowanie.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 6, wstrzymało się – 0. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zarządził 15-minutową przerwę. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki wznowił obrady i poprosił radnych  

o zmianę kolejności omawianych punktów porządku obrad i wysłuchanie w pierwszej kolejności 

informacji z działalności oddziałów i poradni onkologicznych Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji z Warmińsko-Mazurskim 

Centrum Onkologii w Olsztynie za rok 2017. Dodał, ze jeżeli radni nie mają nic przeciwko, to 

poprosi Zastępcę Dyrektora ds. Lecznictwa o zabranie głosu.  

 

Radny Stanisław Bułajewski powiedział, że zmiana porządku obrad musi zostać 

przegłosowana. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki powiedział, że nie było sprzeciwu wśród 

radnych i następnie poprosił Radcę Prawnego o zabranie głosu w tej sprawie.  

 

Radca Prawny, p. Mirosław Antoszewski powiedział, że zgodnie z  paragrafem 22 ust. 2 

Regulaminu Sejmiku w uzasadnionych przypadkach Przewodniczący obrad może dokonać zmian 

kolejności rozpatrywania poszczególnych punktów porządku  obrad za zgodą Sejmiku. Dodał, że 

nie ma wprost rozstrzygniętego, czy musi to być zgoda w formie głosowania. Wyjaśnił, że mogłoby  

być  przez aklamację, jeżeli nikt nie wniesie sprzeciwu. Następnie poinformował, że  jeżeli będzie 

przegłosowane, to nie będzie stanowiło  naruszenia Regulaminu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad zmianą kolejności 

rozpatrywanych punktów.  

 

Za zmianą kolejności rozpatrywanych punktów głosowali wszyscy radni obecni na Sali. 

 

7. Rozpatrzenie Sprawozdania z działalności oddziałów i poradni onkologicznych 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji z Warmińsko-Mazurskim Centrum Onkologii  

w Olsztynie za rok 2017. 

  

Załącznik nr 9 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Ochrony 

Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 

następnie poprosił p. Jadwigę Snarską o zabranie głosu.  

Załącznik nr 10 

 

Zastępca Dyrektora ds. lecznictwa, p. Jadwiga Snarska  powiedziała m.in., że leczenie 

onkologiczne, diagnostyka, leczenie skojarzone, kompleksowość  leczenia jest bardzo istotna. 

Zwróciła uwagę,  że do Sejmiku powinny być również składane sprawozdania od innych jednostek 

zajmujących się m.in. leczeniem nowotworów.  Nadmieniła, że diagnostyka onkologiczna musi 

działać sprawnie, żeby pacjent mógł być szybko zdiagnozowany. Zwróciła uwagę m.in. na nowe 

programy oraz leczenie niestandardowe. Dodała również,  że ważne jest, aby  pacjenci trafiali na 

odpowiednią ścieżkę, żeby dopasować odpowiednie leczenie. Na koniec swojego wystąpienia 

podkreśliła, że pacjenci podczas leczenia monitorowani są pod kątem m.in. wystąpienia działań 

niepożądanych.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki podziękował za przedstawioną 

informację. Zaproponował, aby na posiedzeniu Komisji Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, 

Rodziny i Sportu  pojawiła się tematyka związana z onkologią prowadzoną w szpitalach  

w województwie.  
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

8. Rozpatrzenie Informacji o realizacji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 w roku 2017. 

 

Załącznik nr 11 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poprosił Dyrektor Departamentu Polityki 

Regionalnej, p. Lidię Wójtowicz o przedstawienie informacji o realizacji Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 w roku 2017 oraz 

informacji o realizacji Kontraktu Terytorialnego dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

w roku 2017. 

 

Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej, p. Lidia Wójtowicz korzystając  

z prezentacji multimedialnej przedstawiła informację o realizacji Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 w roku 2017. Wyjaśniła, 

że informację o realizacji z Regionalnego Programu Operacyjnego składają raz w roku. Nadmieniła, 

że kilka miesięcy temu omawiała Program i w swojej prezentacji zwróciła wyłącznie uwagę  m.in. 

na ramy wykonania  oraz sytuację według stanu na 24.06.2018 r. 

Załącznik nr 12 

 

Radna Bożenna Ulewicz zapytała, czy informacja dotyczy bieżącego roku, czy roku 2017. 

 

Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej, p. Lidia Wójtowicz wyjaśniła, że 

sprawozdania składane są za rok poprzedni i radnym na piśmie została taka informacja przekazana. 

Podkreśliła, że wszystkie informacje były przedstawiane na sesji kilka miesięcy temu i dlatego 

pozwoliła sobie przedstawić stan bieżący, czyli na dzień 24 czerwca br. Następnie przeszła do 

omawiania prezentacji.  

 

 

Kolejno Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej, p. Lidia Wójtowicz korzystając  

z prezentacji multimedialnej przedstawiła informację o realizacji Kontraktu Terytorialnego dla 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego w roku 2017. 

 

Załącznik nr 13 

 

Radna Bożenna Ulewicz odniosła się m.in. do budżetu roku minionego  i poruszyła kwestię 

wykorzystania funduszy europejskich. Nadmieniła, że  nadal  nie ma gwarancji, że zasada n+3 

zostanie zrealizowana do końca roku. Przywołała wypowiedź Wiceministra Inwestycji i Rozwoju: 

„Najsłabsza sytuacja notowana jeżeli chodzi o certyfikację wydatków  jest w województwach: 

podlaskim, kujawsko-pomorskim i warmińsko-mazurskim”. Kolejno zwróciła uwagę m.in. na niski 

poziom certyfikacji oraz kontraktacji. Podkreśliła, że ważne są działania m.in. ze strony Instytucji 

Zarządzającej ponieważ realizacja Regionalnego Programu Operacyjnego ma ogromny wpływ na 

rozwój regionu. Poprosiła o informację, jak wygląda sytuacja w województwie związana  

z projektami zidentyfikowanymi do dofinansowania w ramach trybu pozakonkursowego.  
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Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej, p. Lidia Wójtowicz powiedziała  m.in., że 

przy realizacji projektów nie chodzi o to, kto będzie pierwszy, a kto jest ostatni, ale najważniejsze 

jest to, żeby wykonać to, co zostało zaplanowane. Dodała, że istotne jest osiągnięcie założonych 

celów bez utraty pieniędzy i  rezerwy wykonania. Podkreśliła, że jest trochę trudniej, gdyż  

województwo musiało po poprzedniej perspektywie finansowej uporządkować różne kwestie 

podobnie, jak beneficjenci, których na początku brakowało. Wyjaśniła, że konkursy były ogłaszane, 

ale projekty nie wpływały. Dodała, że sytuacja zmieniła się w 2017 roku.  Przedstawiła jak wygląda 

sytuacja z projektami i podkreśliła, że województwo potrzebuje wykonania Regionalnego Programu 

Operacyjnego.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki podziękował za przedstawioną informację 

i zapytał, czy są jakieś pytania. 

 

Radny Paweł Szliwiński zapytał o dziewięć projektów, które nie znajdują źródła 

finansowania w Kontrakcie Terytorialnym. Wyjaśnił, że chodzi o projekt przebudowy linii 

kolejowej pomiędzy Gutkowem, a Braniewem. Dodał, że  ta kwestia poruszana była również na 

Komisji i pojawiła się informacja, że brakuje źródeł finansowania na ten projekt. 

 

Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej, p. Lidia Wójtowicz wyjaśniła, że jest to 

projekt RPO, który został  właściwie oceniony i  jest gotowy do zakontraktowania. Dodała, że był 

ogłoszony przetarg, w wyniku którego zgłosili się wykonawcy którzy zaproponowali wyższe cenny. 

Dodała, że jest to problem ogólnopolski i ma w tej sprawie odbyć się spotkanie.   

 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku,  

p. Julian Osiecki przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji o realizacji 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 

w roku 2017,  następnie poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju  pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 14 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych, przeciw – 4, wstrzymało się – 0. 

 

 

9. Rozpatrzenie Informacji o realizacji Kontraktu Terytorialnego dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w roku 2017. 

Załącznik nr 15 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian 

Osiecki przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia Informacji o realizacji Kontraktu 

Terytorialnego dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego w roku 2017,  następnie poinformował, 

że Komisja Strategii Rozwoju  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 16 

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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10. Rozpatrzenie Informacji o działaniach ZDW na rzecz poprawy bezpieczeństwa ruchu 

drogowego. 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Samorządu 

Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego   pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 17 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonego przez Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego dokumentu pn. "Ocena zasobów pomocy społecznej województwa 

warmińsko-mazurskiego za 2017 rok". 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Ochrony 

Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 

następnie przedstawił projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 18 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

12. Podjęcie uchwały w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji „Wojewódzkiego   

Programu   Przeciwdziałania   Narkomanii   w  Województwie Warmińsko-Mazurskim 

na lata 2013-2017“. 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Ochrony 

Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 

następnie przedstawił projekt uchwały. 

Załącznik nr 19 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej czternastu gminom  

w województwie warmińsko-mazurskim w formie dotacji celowych z przeznaczeniem na 

realizację zadań własnych gmin związanych z organizowaniem i świadczeniem usług 

opiekuńczych w formie teleopieki w 2018 roku. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Budżetu  

i Finansów oraz Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały, następnie przedstawił projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 20 
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gołdapskiemu na 

wypłatę odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa przez Powiat w związku 

z realizacją projektu "Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej - województwo warmińsko-

mazurskie" PO RPW 2007-2013. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Budżetu  

i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 21 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w formie dotacji 

celowej na realizację zadań własnych gmin - przedsięwzięć inwestycyjnych w ramach 

konkursu pn.: "Małe Granty Sołeckie Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego" w 2018 roku. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Budżetu 

i Finansów oraz Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 22 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Województwa Warmińsko-Mazurskiego do 

stowarzyszenia o nazwie Federacja Europarc. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że została zgłoszona 

autopoprawka, następnie poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Komisja Współpracy Międzynarodowej  

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 23 

 

Radna Teresa Krajewska poprosiła o informację  na temat Federacji 

i ewentualny koszt poniesiony przez województwo.  
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Zastępca Dyrektora Departamentu Ochrony Środowiska, p. Małgorzata Domurad 

wyjaśniła, że składka roczna wynosi 2 tysiące euro. Nadmieniła, że  Federacja Europarc jest 

organizacją zrzeszającą instytucje przyrody oraz polega m.in. na wymianie doświadczeń i na 

robieniu wspólnych badań. 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi 

wojewódzkiej bez numeru na terenie miasta i gminy Olsztynek. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że uchwała wpłynęła  

w trybie pilnym i opinia Komisji nie była wymagana.  

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Aktualizacji „Programu ochrony środowiska 

przed hałasem dla terenów poza aglomeracjami, położonych wzdłuż dróg krajowych oraz 

wojewódzkich na terenie województwa warmińsko-mazurskiego o obciążeniu ponad 3 

mln pojazdów rocznie, których eksploatacja spowodowała negatywne oddziaływanie 

akustyczne w wyniku przekroczenia dopuszczalnych poziomów hałasu określonych 

wskaźnikami LDWN i LN“ określonego uchwałą Nr III/42/14 Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. - w zakresie dróg wojewódzkich. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Rozwoju 

Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 24 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wyników przeglądu zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym zawartych w raporcie o stanie zagospodarowania przestrzennego 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego oraz oceny realizacji inwestycji celu 

publicznego o znaczeniu ponadlokalnym. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Strategii  

Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 25  

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –1. 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

przez Panią M. A. M. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego uchwały Nr 

XXIV/465/08 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 listopada 2008 r. 

w sprawie „Podziału Województwa Warmińsko-Mazurskiego na obwody łowieckie”. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że uchwała wpłynęła  

w trybie pilnym i opinia Komisji nie była wymagana.  

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się –0. 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego  

w Elblągu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Ochrony 

Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 26  

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Węgorzewskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie w 2018 r. inwestycji „Wyższy standard 

edukacji – lepsza jakość życia lokalnych społeczności – rozbudowa infrastruktury 

kształcenia zawodowego w Powiecie Węgorzewskim”. Dostosowanie internatów 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz 

poprawa bezpieczeństwa obiektów”. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Budżetu  

i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 27  

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie Gminie Piecki w drodze 

darowizny, nieruchomości stanowiącej własność Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 

oznaczonej numerami geodezyjnymi 70/2 o pow. 0,0068 ha, 70/3 o pow. 0,0035 ha, 70/4 o 

pow. 0,0016 ha, w obrębie Krutyń, Gmina Piecki, dla której Sąd Rejonowy w Mrągowie 

IV Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą Nr OL1M/00008338/5, w celu 
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realizacji celu publicznego polegającego na przebudowie istniejącej drogi gminnej Krutyń 

- Gałkowo oraz budowie sieci kanalizacji deszczowej. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Budżetu  

i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 28  

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie projektu zmiany Statutu Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że Komisja Samorządu 

Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Załącznik nr 29 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Marszałka 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku przedstawił projekt uchwały, a  następnie zapytał Marszałka 

Województwa, czy nie wnosi uwag do projektu uchwały. 

 

Marszałek Województwa nie wniósł uwag do projektu uchwały. 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 17 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się –5. 

 

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2018-2039. 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że wpłynęła autopoprawka 

do ww. projektu uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

wraz z autopoprawką. 

Załącznik nr 30 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 5. 
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27. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

na 2018 rok. 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że wpłynęła autopoprawka 

do ww. projektu uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

wraz z autopoprawką. 

Załącznik nr 31 

 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku, 

 p. Julian Osiecki poddał treść uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –6. 

 

28.  Sprawy organizacyjne Sejmiku. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że po zakończeniu sesji 

zaplanowane jest spotkanie radnych z Marszałkiem Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  

Przypomniał również, że kolejna sesja Sejmiku zaplanowana jest na 28 sierpnia 2018 r.  

 

29. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Nie wniesiono.  

 

30. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do mającego się odbyć  konkursu na stanowisko 

Dyrektora Teatru im. Stefana Jaracza i zapytała, kto z ramienia Urzędu Marszałkowskiego zajmie 

miejsca w Komisji konkursowej i, czy w Komisji jest miejsce dla radnego np. z Komisji Kultury  

i Edukacji. Następnie dodała, że sezon artystyczny zaczyna się od 1 września i poprosiła  

o informację kto przez ten czas do wyłonienia nowego Dyrektora będzie sprawował pieczę nad 

placówką. 

 

Marszałek Województwa powiedział m.in., że powoływanie Komisji i przeprowadzenie 

konkursu jest kompetencją Zarządu Województwa.  

 

Radna Bożenna Ulewicz poprosiła o udzielenie odpowiedzi na kolejne pytanie, które zadała.  

 

Marszałek Województwa wyjaśnił, że zgodnie z procedurą, przepisami prawa, jeżeli kończy 

się czas pracy, a nie jest wyłoniony  nowy Dyrektor, to Zarząd Województwa może powołać 

czasowo do pełnienia obowiązków Dyrektora. Podkreślił, że to również jest w kompetencjach 

Zarządu.   

 

Radny Sławomir Jezierski „w dniu 14.06.2018 r. odbyło się wyjazdowe posiedzenie 

Komisji Samorządu Terytorialnego i Bezpieczeństwa Publicznego. Poświęcone było ocenie stanu 

przygotowań Elbląskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego do sezonu 

wakacyjnego. Na zakończenie posiedzenia w oparciu o przedłożoną informację Komisja 

sformułowała dwa wnioski, których realizacja może przyczynić się do poprawy istniejącej sytuacji  

na bieżący sezon letni, a także w przyszłości.  

1. Komisja uważa, że aktualna sytuacja występująca na akwenie wodnym Zalewu  Wiślanego 

wymaga zawarcia porozumienia z Marszałkiem Województwa Pomorskiego ws. 

współfinansowania kosztów działalności WOPR na tym akwenie. Aktualnie akwen wodny 

leżący na północnej stronie Zalewu (teren Województwa Pomorskiego) chroniony jest 
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wyłącznie przez placówkę WOPR stacjonującą  w Nadbrzeżu, gmina Tolkmicko. Ochrona 

tego akwenu wiąże się oczywiście z potrzebą patrolowania i podejmowania w razie 

konieczności interwencji. Porozumienie z sąsiednim samorządem wojewódzkim 

poprawiłoby zdecydowanie mobilność jednostek elbląskiego WOPR i poprawiłoby 

bezpieczeństwo odpoczywających nad wodą. 

2. Z przedłożonej przez EWOPR informacji wynika, że w bieżącym roku udział Samorządu 

Miasta Elbląga w partycypacji w kosztach działalności WOPR jest ledwie symboliczny. 

Sytuacja ta jest niepokojąca zważywszy na fakt, że na terenie akwenów wodnych miasta 

Elbląga nie ma strzeżonego kąpieliska. W okresie wysokich temperatur, a w bieżącym roku 

miało to miejsce w miesiącu maju i czerwcu elbląska jednostka WOPR jeszcze przed 

sezonem ze wzmożoną częstotliwością patrolowała te akweny. Wiązało się to w sposób 

oczywisty z koniecznością ponoszenia dodatkowych kosztów w tym również na paliwo. 

Uważamy, że z oczywistych względów zapewnienie bezpieczeństwa przebywającym nad 

wodą w okresie wakacji powinno być priorytetem dla lokalnego samorządu. 

Bardzo liczymy na pilne zweryfikowanie decyzji finansowych dotyczących EWOPR”.     

 

Załącznik nr 32 

 

Radny Paweł Szliwiński w nawiązaniu do wniosku Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego w sprawie powołania przez Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Zespołu mającego na celu opracowanie mapy kwasowości gleb, poprosił o informację na jakim 

etapie znajduje się powołanie takiej komisji/zespołu. Życzył wszystkim radnym udanego 

odpoczynku i zaprosił  do powiatu braniewskiego. 

 

Radna Irena Burczyk podziękowała Przewodniczącemu Sejmiku, p. Janowi Bobkowi za 

zorganizowanie debaty na temat kultury, następnie zwróciła uwagę, że na debacie było bardzo mało 

radnych. Podkreśliła, że ma nadzieję, iż radni zapoznają się z materiałami z debaty, które są bardzo 

ciekawe.   

 

31. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII Sesji Sejmiku z dnia 29.05.2018 r. 

 

Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zarządził głosowanie 

nad przyjęciem protokołu.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –1. 

 

32. Sprawy różne. 

 

Nie wniesiono.  

 

33. Zamknięcie Sesji. 

 

Zamykając obrady XXXVIII sesji Sejmiku Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian 

Osiecki podziękował wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

        Wiceprzewodniczący Sejmiku 

 

                   Julian Osiecki 

 

 

Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


